
Dagsorden til forældremøde d 13/3 kl.18:30-20:30 
 

• Velkomst  
• Hvorfor fokus på sprog 
• Hvordan arbejdes der med sprog i vuggestuen (Annette) 
• Hvordan arbejdes der med sprog i børnehaven (Søren) 
• Forældresamarbejde 
• Aftenmøde april/maj 
• Heldagstur for vuggestue og børnehave 
• Nuværende forældreråd har ordet 
• Evt. 

Referat af mødet: 
• Lone byder velkommen og tak for fremmødet. 
• Kort intro til hvorfor sprog arbejdet/sprog vurdering er vigtigt. 

Forskning viser at sprog/kommunikation har betydning for børns trivsel, læring, udvikling og dannelse. 
Det kan også have betydning for deres skolegang og uddannelsesmuligheder. 

Ny forskning viser at samtaler er vigtigere for børns hjerneudvikling, end blot at fylde ord på. 

Det er yderst vigtigt at vi voksne taler med barnet og ikke kun til barnet 

·       I dagtilbudsloven §11 står der at det er lovpligtigt at arbejde med sprogvurdering fra 2-årsalderen 

·       Kommunerne kan selv bestemme hvilket materiale de anvender. FMK har valgt hjernen og hjertet. 
Dette materiale har desværre været delvist ude af drift, men det sidste nye vi har hørt, er at det er på 
vej til at virke.  
De børn der er blevet registreret i materialet, er vi gået i gang med at lave vurderinger på. 
Indtil nu, har børnene været rigtig ivrige og alle har klaret det rigtig godt. 

Det vigtigste formål med sprog vurdering er at vi kan optimere vores læringsmiljøer. 

Den styrkede pædagogiske læreplan lægger op til, at børns sproglige udvikling er noget, der som 
udgangspunkt ikke skal arbejdes med isoleret set i et bestemt tidsrum, men noget, der skal tænkes 
ind i den pædagogiske praksis hele dagen. Hvilket Annette og Søren gav gode eksempler på hvordan vi 
gør i vores institution  

• Forældresamarbejde 

Lone s (mit) ønske er at vi har et godt og tæt forældresamarbejde, da jeg tror på at det gør noget godt 
for vores fælles børn. Mit ønske er, at vi fælles kan videreudvikle en kultur og tillid, hvor vi kan dele det, 
der rør sig, på godt og ondt.  



I den forbindelse er jeg utrolig glad og taknemlig for det kæmpe arbejde, det nuværende forældreråd 
har gjort for at skaffe os en husvogn, hvor det nu snart er muligt at vi kan mødes og tale sammen uden 
at det bliver en snak hen over hovedet på børnene. 

Jeg er af den opfattelse, at I som forældre, hurtigst muligt skal vide, hvis vi voksne taler om et 
fokuspunkt på jeres barn. 

I vil derfor nok opleve at jeg oftere, end tidligere, inviterer jer til en snak, uden at I skal blive bekymret 
over det. Jeg/vi skal nok sige hvis der er grund til bekymring.  
I er selvfølgelig også altid meget velkommen til at komme forbi mig, når jeg er i ”hytten”.  
Eller bede om et tidspunkt hvor jeg skal være der. 

• Heldagstur d 7/6-24 

I kaffepausen blev forældrene bedt om at snakke om fordele/ulempe ved to mulige udflugtssteder. 

1. Tur til tumleparken i Esbe (kort afstand) 
2. Tur til Lone i Lundeborg (køre med bus ud, hentes i Lundeborg af forældre) 

Der var størst tilslutning til Lundeborg. 

Det aftales at vi laver et ”turudvalg” som meget gerne skal bestå af 1-2 forældre fra Vs samt 1-2 
forældre fra Bh samt min. 2 personaler 

Mere om det senere 

• Aftenmøde april/maj 

Vi har fået mulighed for et oplæg fra en af Lones lederkollegaer, som vi i personalegruppen rigtig gerne 
vil have jeres deltagelse i.  
Det handler om hvad vi voksne kan gøre/bør være opmærksomme på, når vi bekymrer os.  
Hvad sker der, når vi går hen og bekymrer os så meget, at det har en negativ betydning for os selv og 
særligt i relation til vores børn?  
Det er ofte, at vores tanker, bekymringer og ligefrem angst påvirker barnets trivsel og det dur jo ikke. 

• Nuværende forældreråd har ordet 

Formanden Sebastian (far til Lukas i bh og Adam i vs) fortæller kort om forældrerådets arbejde indtil 
nu og henviste til det udsendte materiale på Viggo. 

Amalie (mor til Håkon og Rakel i bh) ønskede ikke genvalg, så tak for godt samarbejde til Amalie. 

Markus (far til Albert i vs) blev valgt i stedet, så velkommen til Markus. 

Forældrerådet konstituerede sig efterfølgende. 
Sebastian fortsætter som formand og Alex (far til William i vs) som repræsentant i bestyrelsen. 

• Evt. 

Lone orienterer om status på vores børnetal:  

Vi er heldigvis stadig populær, takket være jer og vores gode personale. 
Pt. Har vi 5 børn på venteliste i børnehaven og 2 børn til vuggestuen (tal fra Ninna) 



Som det ser ud lige pt kan vi ikke love søskende garanti, men jer der allerede går i vores 
skole/institution tilbyder vi, at I kan skrive jer op allerede, når I er gravide.       

Pt. Arbejder bestyrelsen for en evt. mulighed for at omnormere børnetal i forhold til behov. (= enten 
flere eller færre Vs/bh-børn) 

 

Tak til alle deltager for en rigtig god stemning.  

 

 


